

### *From the Pastor's Desk*

The long-anticipated time has arrived when all Covid-related restrictions and policies promulgated by the Archdiocese of Chicago, for the safety and well-being of the faithful, have been lifted.

This means that communion under both species can resume. In addition, ministers can bring communion to the sick and homebound, without regard to their vaccination status.

As always, we must continue to respect each other's preferences related to personal health and safety.

Those parishioners with perceived safety concerns may continue to refrain from attending Mass in person. Some may continue to wear masks out of an abundance of caution, particularly if their health is already compromised.

Those who may be uncomfortable drinking the Precious Blood may refrain from doing so without any loss of God's grace, since the entirety of Christ's Body and Blood, Soul and Divinity is contained within each of the species of communion (i.e., bread and wine).

While we are now permitted to distribute communion under both species, doing so will take some preparation time. The parish needs to acquire the necessary stock of wine and identify Extraordinary Ministers of Communion to distribute communion under the species of wine at our several weekend Masses.

Hopefully, we will be able to begin distributing communion under both species when June arrives.

-----

On a related note, the parish still needs volunteers for Eucharistic Ministry and Ministry to the Homebound. Please consider offering your time for one of these ministries.

Contact the parish office at (708) 485-2900, if you are interested.

-Fr. Brian Kean

### *Desde el escritorio del pastor*

Ha llegado el tiempo tan esperado cuando se han levantado todas las restricciones y políticas relacionadas con Covid promulgadas por la Arquidiócesis de Chicago, para la seguridad y el bienestar de los fieles.

Esto significa que la comunión bajo ambas especies puede reanudarse. Además, los ministros pueden llevar la comunión a los enfermos y confinados en casa, sin importar su estado de vacunación.

Como siempre, debemos seguir respetando las preferencias de los demás en relación con la salud y la seguridad personales.

Aquellos feligreses con preocupaciones de seguridad percibidas pueden continuar absteniéndose de asistir a Misa en persona. Algunos pueden continuar usando máscaras por precaución, particularmente si su salud ya está comprometida.

Aquellos que se sientan incómodos bebiendo la Preciosa Sangre pueden abstenerse de hacerlo sin ninguna pérdida de la gracia de Dios, ya que la totalidad del Cuerpo y la Sangre, el Alma y la Divinidad de Cristo están contenidos dentro de cada una de las especies de comunión (es decir, pan y vino).

Si bien ahora se nos permite distribuir la comunión bajo ambas especies, hacerlo llevará algún tiempo de preparación. La parroquia necesita adquirir las existencias necesarias de vino e identificar Ministros Extraordinarios de la Comunión para distribuir la comunión bajo las especies de vino en nuestras varias Misas de fin de semana.

Con suerte, podremos comenzar a distribuir la comunión bajo ambas especies cuando llegue junio.

-----

En una nota relacionada, la parroquia todavía necesita voluntarios para el Ministerio Eucarístico y el Ministerio para los Confinados en el Hogar. Por favor considere ofrecer su tiempo para uno de estos ministerios.

Comuníquese con la oficina parroquial al (708) 485-2900, si está interesado.

-Padre Brian Kean